
Fremtidens idrætsliv 
i Ry og omegn 



Aftenens formål 

• Ry Hallerne og fremtidens idrætsliv i Ry og omegn.

• Ry Hallerne er i dag et naturligt centrum for 
bevægelse, idræt og fællesskab for alle hele året, vi 
vil gerne høre jeres holdning til hvordan vi sikre at 
Ry Hallerne også i fremtiden kan udvikle sig og leve 
op til de behov.



Aftenens program 

• Velkomst: Hvorfor er vi samlet 
• Tendenser og baggrundsviden 
• Opsamling på fokusgruppeinterviews 
• Præsentation af workshops 

• Runde 1: Hvordan skal Ry hallerne udvikle sig i fremtiden?
• Pause og sandwich
• Runde 2: Vi bygger videre på workshop 1 med nye perspektiver 

• Fælles opsamling med præsentation fra de enkelte workshops 
• Afslutning og næste skridt 



Tendenser og 
baggrundsviden 



Tendenser inden for idrætsfaciliteter 

Transparente og indbydende 
faciliteter 

Samspil med udearealerne

Bæredygtigt byggeri 



Tendenser inden for idrætsfaciliteter 

Mindre rum og mulighed for opdeling

Fleksible muligheder



Tendenser inden for idrætsfaciliteter 

Spændende arkitektur og funktionalitet

Mødested for andet end idrætten

Anvendes af forskellige brugere 
med forskellige formål 



Tendenser inden for idrætsfaciliteter 

Udnyt alle arealer til aktivitet – 
udendørs og indendørs 

Anvendes af forskellige brugere med 
forskellige formål 



Ry hallernes
faciliteter



Ry hallernes faciliteter 

• Hal A: En opvisningshal
• Hal B: En hal benyttes primært til idræt af foreninger og skoler
• Hal C: Denne hal indeholder 2 badminton baner 
• Hal D (D1 + D2) & Aktivitetsbalkon: En hal, hvor der er mulighed for at opdele 

hallen på midten med en hæve/sænke væg.
• Hal E – Springhal og Motorikbane
• Aktivitetslokale: Aktivitetslokalet er indrettet med spejlvæg og benyttes til 

holdundervisning som dans, yo-ga, step mm
• Café og Væksthus:  Caféen danner rammerne for alle slags fællesskaber morgen, 

middag og aften. 
• E- Sport: Gamerlokale med 11 stationære pladser til E-sport.
• Mødelokale 1
• Mødelokale 2A og 2B
• Spinning: Spinningslokalet er udstyret med 20 spinningscykler samt et podie til 

instruktøren. 
• Styrke- og motionsrum fordelt på to etager. 



Ry hallerne huser

• Badminton 
• Basket 
• Bordtennis 
• Indoor cycling 
• E-sport 
• Fitness
• Floorball 
• Fodbold 
• Gymnastik 
 

• Håndbold 
• Judo 
• Krolf 
• Musik 
• Petanque 
• Pilates og dans 
• Ry motionsklub 
• Tennis 
• Volley 



Ry hallerne i dag 

S/I Ry Hallerne er en privat selvejende institution, hvis øverste myndighed 
udgøres af et repræsentantskab, hvis medlemmer for ét år ad gangen 
udpeges af de brugere/foreninger, som i henhold til vedtægterne er 
berettiget til dette. 

Ry Hallernes formål: Det er RH’s formål at opføre og drive faciliteter til brug 
for idrætsaktiviteter, møder og andre kulturelle arrangementer.



Kapacitet ud fra befolkningsstørrelse

Ry Hallerne ligger i zone 1 og inkludere Mølleskolen, Gl. Ry Skole, Bjedstrup skole og Knudsøskolen

Befolkning 
i zonerne 

Timer pr. 100 borgere i 
2023 

Timer pr. 100 
borgere i 
2023 

Timer pr. 100 
borgere i 
2033

2023 2033 Alle faciliteter (gym. 
tæller 0,5)

Kun 
idrætshaller 
(20x40)

Alle 
faciliteter 
(gym tæller 
0,5) 

Zone 1 11.737 13.800 2,53 1,19 2,16

Zone 2 17.697 19.465 2,18 1,38 1,98

Zone 3 9081 9.979 3,28 1,93 2,98

Zone 4 26.334 29.930 1,86 1,20 1,64

Antallet af timer pr. uge i zonerne pr. 100 borgere i henholdsvis 2023 og forventet i 2033, hvis det nuværende facilitetsniveau 

fastholdes. Timeantallet i 2023 varierer fra 1,86 time pr. uge pr. 100 borger i Skanderborg-zonen til 3,28 timer pr. uge i Hørning-
zonen. Altså en forskel på 1,42 timer pr. uge til rådighed i zonen pr. 100 borgere.



Kapacitet ud fra kvadratmeter pr. borger

Beregnes kapaciteten i kvadratmeter pr. 
borger:
• 0,58 kvm. pr. borger i Ry-zonen
• 0,60 kvm. pr. borger i Galten/Låsby-zonen
• 0,75 kvm. pr. borger i Hørning-zonen 
• 0,67 kvm. pr. borger i Skanderborg-zonen.



Medlemstal 
under 18 år 

Medlemstal 
voksne 

Timer pr. 20 
medlemmer 
(Alle)

Timer pr. 20 
medlemmer 
under 18 år 

Medlemstæthed 

Zone 1 Ry 2923 1172 1.45 2.04 35%

Zone 2 Galten/Låsby 2990 1326 1.78 2.58 24%

Zone 3 Hørning 2216 871 1.93 2.69 34%

Zone 4 Skanderborg 4482 1815 1.56 2.19 24%

Antallet af medlemmer i forhold til antallet af timer pr. uge. Dvs. hvor mange timer, der er til ugentligt til rådighed pr. 20 

medlemmer i foreningen, både i forhold til den samlede antal medlemmer og i forhold til antallet af medlemmer under 18 år.

Kapacitet ud fra medlemstal



Kapacitet nu og i fremtiden 

• Flere borgere 2023: 11.737 til 13.800 i 2033 
• Største procentuelle stigning i de fire zoner på 10 år  

• Færre kwm. pr. borger 
• Større medlemstæthed 
• Laveste antal timer pr. 20 medlemmer 



Foreningsdeltagelsen i Skanderborg Kommune

År 2020 År 2021 År 2022 År 2023

Samlet køn Medlemmer Medlemmer Medlemmer Medlemstæthed Medlemmer Udvikling

Total 29.461 30.114 32.191 51,5 % 33.570 4,3 %

0 - 6 år 3.378 3.649 4.235 67,7 % 4.363 3,0 %

7 - 12 år 6.521 6.615 6.916 141,8 % 7.606 10,0 %

13 - 18 år 4.491 4.222 4.623 89,6 % 4.841 4,7 %

19 - 24 år 1.485 1.551 1.562 55,1 % 1.772 13,4 %

25 - 39 år 3.137 3.120 3.564 33,3 % 3.465 -2,8 %

40 - 59 år 6.281 6.565 6.647 37,5 % 6.787 2,1 %

60 - 69 år 2.100 2.078 2.238 32,2 % 2.290 2,3 %

70+ år 2.068 2.314 2.406 26,7 % 2.446 1,7 %



Foreningsdeltagelsen opdelt på køn 

Piger/kvinder: For alle aldersgrupper 
for piger/kvinder ses en positiv 
udvikling på samlet 6 %. Dette 
trækkes særligt op af aldersgruppen 
7-12 år med en udvikling på 13,7 %. 

Drenge/mænd: Der ses en samlet positiv udvikling for 
drenge/mænd på 2,6 %. Denne fremgang ses særligt tydeligt 
i alderen 19 – 24 år på 19,5 %. Modsat ses en markant 
tilbagegang i alderen 25 -39 % på -8%. 



Tendenser inden for idrætsgrene i Skanderborg

Aktivitet 2020 2021 Udvikling 2022 Udvikling 2023 Udvikling

Gymnastik 4874 4476 -398 5480 1004 5902 422

Fodbold 4309 5048 739 5411 363 5725 314

Fitness 4298 4035 -263 3659 -376 4158 499

Svømning 1823 2147 324 2659 512 2727 68

Håndbold 2448 2383 -65 2522 139 2679 157

Badminton 1959 2073 114 1974 -99 1795 -179

Cykelmotion 1221 1117 -104 1061 -56 1243 182

Tennis 1133 1188 55 1120 -68 1106 -14

Golf 752 787 35 827 40 818 -9

Skydning 548 573 25 759 186 714 -45



Opsamling på 
fokusgruppe interview



Hvem har deltaget i fokusgruppe interviews

• Lions, ældresagen, Ry+ ( repræsenterer over 100 
virksomheder)

• Gudenåskolen, dagplejen, dagtilbuddet

• 15 foreninger

• Fremover benævnes de alle som brugerne



Hvad har vi talt om - sådan foregik det
Spørgsmål 1:
Hvad mener I generelt om skolebyggeriet og en evt. ny multihal?  Er der brug for det i Ry?

Spørgsmål 2:
Hvad skal der til, hvis jeres forening skal kunne bruge Ry Hallerne mere i fremtiden? Det kan være faciliteter ude 
og inde, indretning, arrangementer, pris og andre muligheder. 
Hvad fungerer i dag rigtig godt i centeret, og hvad fungerer mindre godt i forhold til jeres forening? Er I begrænset 
i udfoldelse af nye tilbud? må I sige nej til medlemmer?
Hvad ville en ny multihal betyde for udviklingen i jeres afdeling?

Spørgsmål mål 3: 
I næste omgang prøv så at se det fra din egen personlige vinkel. Hvad skal der til for stadig at tiltrække dig, din 
familie, dine venner eller andre borgere som brugere af Ry Hallerne? 



Hvad blev der så sagt ?

• En kort opsummering

• Disse temaer var gennemgående



Ry Hallerne og  foreningerne mfl. er kendetegnet ved

• Et rigtig godt samarbejde imellem alle parter, alle bliver hørt

• At der er plads til alle store som små foreninger mfl.

• At vi tager hensyn til hinanden og finder løsninger

• At vi sætter pris på den store diversitet, der er i brugerskaren i Ry 
Hallerne

• At der skal være plads til alle, alle aldre, alle grupper, tidligt og sent



Hvad siger brugerne om Ry Hallerne
• Vi bliver altid mødt med venlighed og smil

• Her er god service, personalet finder altid løsninger og er imødekommende

• Ry Hallerne er godt socialt mødested for alle aldre

• Et sikkert og trygt sted at sende sine børn hen

• Det veldrevne cafeteria er et kæmpe plus for alle, altid åbent og leveringsdygtigt

• Et godt sted at mødes, her er altid mennesker og gang i den



Hvad siger brugerne positivt om det 
kommende skolebyggeri og Ry Hallerne

• Det er et spændende projekt- der er et stort potentiale for foreninger ift. rekruttering af 
nye medlemmer. Alle er som udgangspunkt positive

• Det giver nye muligheder for at udvikle Ry Hallerne og foreningernes tilbud

• Vi glæder os og håber på et godt og stærkt samarbejde mellem skolen og Ry Hallerne

• Det åbner måske nye muligheder for brug af mødelokaler, overnatningsstævner m.m.



Hvad skal der til for at brugerne vil  bruge Ry 
Hallernes faciliteter endnu mere i fremtiden

• Faciliteten bør stadig opgraderes, så der kan afholdes endnu større kulturarrangementer, møder, 
konferencer, foredrag m.m.

• En sikker Infrastruktur så parkeringsplads, adgangsveje, stier og cykelstier m.m. er trygge for alle at 
færdes på

• Mere plads og flere timer - så ville vi komme her meget mere

• At der fortsat er stor diversitet i foreninger mfl. både i størrelse og formål

• Der skal fortsat være plads til os alle

• Ry Hallerne skal følge med tiden og skabe nye moderne faciliteter der passer til den tid vi er i



Hvad bekymrer og hvad er brugernes største ønske 
for i dag, og ikke mindst fremadrettet ift. faciliteten
• Bliver der fortsat plads til os alle, når skolen og dens elever skal starte op

• Risikere vores lille/store forening/gruppe at skulle finde et nyt sted at være

• Vi har lange ventelister og må sige nej til medlemmer - hvordan får vi det løst 
fremadrettet

• Vores hold er helt fyldt op - men vi kan ikke få mere hal tid som det er nu

• Mange af vores hold har kun en times træningstid pr. uge - foreninger andre steder kan 
tilbyde meget mere tid. Vi mister medlemmer på det



Hvad bekymrer og hvad er brugernes største ønske 
for i dag, og ikke mindst fremadrettet ift. faciliteten

• Vi har behov for at kunne få større lokaler at være i allerede nu

• Vi udvikler ikke vores forening, vi laver ikke yderligere eller nye tilbud, idet vi ved vi ikke 
kan få mere plads/tid end det vi har - får vi mindre fremadrettet ?

• Det er meget svært at komme ind udefra og få tid/plads til f.eks. foredrag, koncerter 
m.m.

• Vores største ønske er at der bliver bygget flere kvm. En hal med flere funktioner, mere 
fleksible rum, flere mødelokaler  - Vi har mange ideer, vil gerne udvikle, men vi mangler 
allerede nu plads



Workshops 



Workshops format 

• Alle bliver inddelt i grupper i Workshop 1, hvor der besvares 1 af 
spørgsmålene.
Ansvaret for at nedskrive gruppens besvarelse har bordformanden

• Workshop 2: Alle undtagen bordformanden flytter til en anden gruppe
Bordformanden fremlægger resultatet fra workshop 1.
Erfaringer fra grupperne tilføjes/optimerer 

• Fremlæggelse af resultaterne fra hver gruppe. 



Spørgsmål til drøftelse

1. Ry Hallerne skal sikre sig til fremtiden med mulighed for flere  
brugere/medlemmer i foreningerne og flere aktiviteter. 
Kan der optimeres i det eksisterende og skal der nye faciliteter til? 

2. Ry Hallerne er et trygt sted at være for børn og voksne og er præget af et 
stærkt bredt lokalt samarbejde.
Hvordan fastholdes og udbygges det i fremtiden?

3. Ry Hallerne er i dag kendetegnet ved at rumme en stor diversitet af brugere, 
foreninger og aktiviteter. 
Hvordan sikres denne diversitet fremadrettet efter at det nye 
skolebyggeri står færdigt?  



Næste skridt  
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